

«РИ» № 2/2015

Тема номера: Усадьбы и судьбы

Theme of the issue: Country Estates and Destinies

Мария Сарычева

Память о Победе. Награды Второй мировой войны

Публикуемый материал – поклон редакции великому празднику Победы, ежегодно отмечаемому в нашей стране 9 мая. К знаменательной дате – 70-летию окончания Великой Отечественной войны Музеи Московского Кремля подготовили выставку орденов и медалей, а также уникальных наградных документов – зримых свидетельств самоотверженности и доблести советского народа. Автор статьи – куратор выставки Мария Сарычева рассказывает о том, как в 1941–1945 годах формировалась в СССР наградная система, за какие подвиги на фронте и в тылу отмечались командиры и бойцы Красной армии, участники партизанского движения и гражданское население. Выставка проходит в Оружейной палате с 8 апреля по 24 июня.

Maria Sarycheva

Remembering Victory. World War II Awards

This article honors Victory Day that is celebrated in Russia on May 9. To commemorate the 70th anniversary of the end of the Great Patriotic War, an exhibition of military decorations and unique award papers – visible evidence of the commitment and valor of the Soviet people – is on display at the Moscow Kremlin Museums. Maria Sarycheva, the curator of the exhibition and author of the article, tells how the system of awards was formed in the USSR, what feats accomplished by the Red Army officers and soldiers, guerrillas and civilians, both at the front and behind the enemy lines, were marked by orders and medals. The exhibition is on display at the Armory Chamber from April 8 to June 24, 2015.)